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PROTOKÓŁ Nr 7/2012 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej , 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 24 września 2012 roku. 

  

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski,                             
ul. Mickiewicza 46, w godz. 9.05 – 10.50. 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie: 

• Komisji Rewizyjnej  

- OLSZEWSKI STANISŁAW – Przewodniczący  

- KAMIŃSKI LESZEK - członek Komisji    

- NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – członek Komisji 

- PAC BARBARA – członek Komisji 

• Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- WYSZKOWSKI ANATOLI – Przewodniczący 

- BOROWSKI ANDRZEJ – członek Komisji 

- ŁOZOWIK PAWEŁ – członek Komisji 

- PAWLUCZUK JAN – członek Komisji 

- TYNIEWICKI ANDRZEJ – członek Komisji 

• Komisji O światy i Spraw Społecznych 

- CHILKIEWICZ JERZY – Przewodniczący 

- CAR MIKOŁAJ – członek Komisji 

- KORSZAK MARIUSZ – członek Komisji 

- MATEUSZUK MIECZYSŁAW – członek Komisji 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR – członek Komisji 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 

3. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 

4. WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

5. MICHAŁ GAWEŁ – Fundacja Edukacji i Tworczości 

6. SŁAWOMIR SIDORUK – Spółdzielnia Socjalna “Integracja” 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI. Po 
przywitaniu wszystkich obecnych, zwrócił się do radnego STANISŁAWA OLSZEWSKIEGO o 
poprowadzenie posiedzenia. STANISŁAW OLSZEWSKI odczytał następujący porządek 
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posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XX Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 
25 września  2012 roku, tj.: 

a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Bielsk 
Podlaski porozumienia z Zarządem Powiatu Bielskiego  dotyczącego przekazania do zarządzania 
dróg gminnych. 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Bielsk 
Podlaski porozumienia z Zarządem Powiatu Bielskiego  dotyczącego przejęcia do zarządzania dróg 
powiatowych. 

c) Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku szkolnym 2011/2012, 
wynikach sprawdzianu, egzaminów zewnętrznych oraz przygotowaniu szkół do roku szkolnego 
2012/2013. 

d) Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2012 roku, o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego 
gminnej instytucji kultury za I półrocze 2012 roku. 

e) Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
f) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (Stupniki). 
g) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów uzupełniających 

Sołtysa. 
2. Sprawy bieżące. 

 
Do pkt 1a)   

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wyrażenia zgody na zawarcie z Zarządem Powiatu w 
Bielsku Podlaskim porozumienia w sprawie przekazania w zarząd drogi gminnej, stanowi Załącznik 
Nr 2 do protokołu. Omawiając wniosek, Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 
poinformował, że podjęcie tej uchwały jest niezbędne do prowadzenia przez powiat Bielski spraw 
związanych z przebudową części ulicy Chmielnej w ramach Narodowego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych, czyli tzw. “schetynówki”. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY 
GAŁUSZEWSKI zapytał, czy Powiat wystąpi o dofinansowanie na gminną część drogi (ok. 100 
metrów). Zastępca Wójta potwierdził, że takie jest zamierzenie, będzie zapewniony całkowity 
przejazd. Dodał, że aktualnie droga ma aż trzech właścicieli. WALENTY GAŁUSZEWSKI 
powiedział, że działania są zasadne, tym bardziej, że mieszkańcy zgłaszają coraz więcej 
krytycznych słów co do zarządzania drogą przez 3 jednostki. 

Radni nie zgłosili innych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

Do pkt 1b)   

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wyrażenia zgody na zawarcie z zarządem Powiatu w 
Bielsku Podlaskim porozumienia w sprawie przyjęcia w zarząd części drogi powiatowej, stanowi 
Załącznik Nr 3 do protokołu. Temat omówił ANATOL FILIPIUK i wyjaśnił, że analogicznie jak w 
punkcie poprzednim porozumienie jest potrzebne do realizacji, tym razem przez Gminę Bielsk 
Podlaski, zadania w ramach tzw. “schetynówki”. Porozumienie dotyczy drogi relacji Bielsk 
Podlaski – Strabla (skrzyżowanie drogi powiatowej z gminną). Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
ANDRZEJ BOROWSKI zapytał, czy gmina będzie ubiegać się o dofinansowanie drogi 
Orzechowicze - Rajsk i czy kosztorys jest w dalszym ciągu w tej samej kwocie ? ANATOL 
FILIPIUK twierdząco odpowiedział na to pytanie, dodał, że po przetargu koszt realizacji inwestycji 
może być mniejszy, pomimo, że kosztorys inwestorski jest taki sam. Na prośbę WALENTEGO 
GAŁUSZEWSKIEGO powiedział, że dofinansowanie ze “schetynówki” będzie wynosiło 
prawdopodobnie do 40%. 

Radni nie zgłosili innych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

Do pkt c) 

Informacja  na temat realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2011/2012, wynikach 
sprawdzianu, egzaminów zewnętrznych oraz przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2012/2013, 
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stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu.  Informacja została przygotowana przez Dyrektorów: Szkoły 
Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym i Zespołu Szkół w Augustowie. Materiał 
zostanie dodatkowo przedstawiony na sesji przez dyrektorów szkół. 

 Pytań i uwag nie zgłoszono, informację zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1d) 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2012 roku, o kształtowaniu 
się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego 
gminnej instytucji kultury za I półrocze 2012 roku., stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 
Uzgodniono, że informacja zostanie przedstawiona przez Wójta Gminy podczas sesji. RAISA 
RAJECKA  zwróciła uwagę, że zazwyczaj po pierwszym półroczu nie jest widoczny efekt 
wykonania budżetu, którego wykonanie najczęściej wynosi 20 – 30%. Wynika to z tego, że  
realizacja większości inwestycji  kończy się w II półroczu. Poinformowała dodatkowo, że budowa 
drogi przy Zespole Szkół w Augustowie została przesunięta na przyszły rok z powodu 
unieważnienia przetargu. Po rozstrzygnięciu II przetargu z budżetu gminy należałoby dołożyć 80 
tys. złotych, a w budżecie brakuje środków. Ponieważ asfalt nie może być położony w okresie 
zimowym, stąd decyzja o ogłoszeniu III przetargu w okresie późniejszym.  

 Uwag i pytań nie zgłoszono. Informację zaopiniowano pozytywnie.   

Do pkt 1e) 

Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie zmian w budżecie gminy na 2012 rok, stanowi 
Załącznik Nr 6 do protokołu.  Proponowane zmiany omówiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA 
SOKOŁOWSKA. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1f) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski, położonej w obrębie gruntów Stupniki, stanowi 
Załącznik Nr 7 do protokołu. Oszacowana wartość działki wynosi 16.540,- zł. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie.  

Do pkt 1g) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący zarządzenia i organizacji wyborów uzupełniających Sołtysa 
Sołectwa Lewki, stanowi Załącznik Nr  8 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, 
że po śmierci PIOTRA SIEBIATYŃSKIEGO dotychczasowego Sołtysa, należy zarządzić wybory 
uzupełniające.   
 
  Do pkt. 2) 

 W sprawach różnych omówiono następujące zagadnienia: 

a) Zgodnie z ustaleniami przyjętymi na poprzednim posiedzeniu Komisji, radni wysłuchali 
przedstawiciela Fundacji Edukacji i Twórczości – Pana MICHAŁA GAWŁA, który przedstawił 
szczegółowsze informacje na temat projektu dot. utworzenia punktu przedszkolnego na terenie 
Gminy Bielsk Podlaski. Zaznaczył, że jest to oddolna inicjatywa mieszkanek Gminy Bielsk 
Podlaski. W skrócie przedstawił budżet projektu oraz koncepcję funkcjonowania punktu “Kącik 
Malucha” (materiały w załączeniu do protokółu). Do realizacji projektu brakuje lokalu, a według 
pomysłodawców najlepszy byłby budynek Klubu Rolnika w Augustowie, który należałoby 
wcześniej wyremontować. Oczekiwane jest wsparcie ze strony Gminy w tym zakresie. MICHAŁ 
GAWEŁ poinformował, że w budżecie przewidziana jest kwota w wys. 30.000 zł na adaptację 
budynku, a przez 2 lata gmina otrzymywałaby czynsz w wys. 3 tys. złotych miesięcznie.  Umowa z 
Urzędem Marszałkowskim jest już podpisana, a kwoty w budżecie są ostateczne. Dodał, że 
Fundacja ma duże doświadczenie w tworzeniu punktów przedszkolnych, jest ich kilka na terenie 
województwa. Punkty są tworzone wspólnie z gminami, a potem przekazywane im do prowadzenia.   

 Podczas dyskusji radni zgłaszali swoje wątpliwości co do sugestii autorów projektu, że 
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utworzenie punktu przedszkolnego będzie gminę mniej kosztowało, niż dofinansowywanie 
przedszkoli funkcjonujących w mieście. Podkreślali, że rodzice będą wozić swoje dzieci do raczej 
do Bielska. Wójt Gminy RAISA RAJECKA  zwróciła uwagę, że oczekiwała od Pań, które zgłosiły 
się do Urzędu z pomysłem utworzenia przedszkola, bliższych informacji oraz odpisu wniosku, ale 
niestety nie przyszły na poprzednie posiedzenie komisji i nie dostarczyły tego materiału. 
Podkreśliła, że w innych gminach, gdzie są prowadzone takie punkty, przez pierwsze 2 lata ani 
samorząd, ani rodzice nie ponoszą żadnych kosztów. Podkreśliła, że rodzice nie będą zadowoleni z 
opłat, jakie będą musieli ponosić za pobyt dziecka w punkcie przedszkolnym. RAISA RAJECKA 
przedstawiła problem związany z remontem budynku, jaki pomysłodawcy chcą wykorzystać na 
punkt przedszkolny. Poinformowała, że budynek jest bardzo zniszczony, wymaga 
przeprojektowania na potrzeby punktu przedszkolnego zgodnie z rozporządzeniem, gdzie są 
określone wymagania (przytoczyła kilka zapisów rozporządzenia MEN z 2010 r. w sprawie 
rodzajów innych form wychowania przedszkolnego, warunków tworzenia i organizowania tych 
form oraz sposobu ich działania). Podała przewidywany koszt remontu, przy czym dodatkowo 
należy wykonać przyłącza do wodociągu i kanalizacji. Pani Wójt powiedziała, że możliwa do 
rozważenia jest opcja przekazania budynku przez gminę na rzecz Fundacji w celu przeprowadzenia 
remontu, ponieważ gmina w tej chwili nie posiada takich środków. Zastępca Wójta ANATOL 
FILIPIUK zwrócił uwagę, że właściwie mowa jest o przebudowie, a nie remoncie budynku.   Pani 
Wójt dodała, że budynek dawno powinien zostać przeznaczony na sprzedaż, ale wieś nie wyraziła 
na to zgody. SŁAWOMIR SIDORUK powiedział, że można rozmawiać o zakupie, ale po 
preferencyjnej cenie. RAISA RAJECKA wyjaśniła, że sprzedaż jest dokonywana w drodze 
przetargu, więc nie może być mowy o cenie preferencyjnej. Pan Sidoruk wyjaśnił również, że autor 
projektu dot. utworzenia punktu przedszkolnego zabronił udostępniania go publicznie. Poza tym 
koszty, jakie poniesie gmina będa mniejsze o ok. 60% w stosunku do tego, co refunduje gmina na 
rzecz przedszkoli miejskich. Poza tym Urząd Marszałkowski wprowadził wymóg zadeklarowania 
wkładu własnego, stąd propozycja wprowadzenia opłat za pobyt dziecka. W punkcie 
przedszkolnym zostana stworzone 3 etaty dla mieszkańców gminy. Na pytanie radnego 
MIKOŁAJA CARA, który  zapytał, dlaczego nie próbuje się zorganizować lokalizacji przedszkola 
w mieście, SŁAWOMIR SIDORUK wyjaśnił, że jednym z wymogów otrzymania dofinansowania 
na projekt była lokalizacja punktu na terenie gminy, czyli tam, gdzie nie funkcjonują przedszkola. 
Ze wstępnego rozeznania wynika, że 5 osób jest zainteresowanych umieszczeniem dziecka w takim 
przedszkolu. Na uwagę Wójta Gminy, że inicjatorzy projektu nie zgłosili się wcześniej z informacją 
o zamiarze utworzenia takiego projektu, SŁAWOMIR SIDORUK podkreślił, że zgłosili się po 
upewnieniu się, że otrzymają pieniądze na projekt. RAISA RAJECKA powiedziła, że wcześniej 
można było rozważyć wykorzystanie budynku po byłej Szkole w Chrabołach. Pan MICHAŁ 
GAWEŁ wyjaśnił, że Fundacja nie jest organizacją stworzoną do pisania wniosków. Pomysł 
utworzenia punktu przedszkolnego powstał oddolnie wśród mieszkanek Gminy Bielsk Podlaski. 
Warto pomyśleć, czy zainwestować środki gminne w to przedsięwzięcie. Jeśli nie będzie zgody 
samorządu, pieniądze wykorzysta inna gmina. Można również zastanowić się nad inną lokalizacją, 
nie musi być to Augustowo. Może na terenie gminy jest inny budynek spełniający wymogi 
rozporządzemnia. Zasugerował, aby potraktować to jako wkład w inwestycję. Jeśli punkt 
przedszkolny powstanie, to po 2 latach może przejąć go do prowadzenia Stowarzyszenie lub 
“Integracja” w Bielsku Podlaskim, a Gmina będzie jedynie dopłacać 40% kosztów, czyli 
przewidziane w przepisach minimum).  W zasadzie Stowarzyszenie nie jest zainteresowane 
zakupem budynku, lecz jedynie dużą bonifikatą na cele pożytku publicznego. 

Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, że był obecny na 
pierwszym spotkaniu, w którym uczestniczyły mieszkanki Gminy. Podkreślił, że zasadny jest 
remont budynku w Augustowie, ale obawia się, czy uda się zebrać odpowiednią ilość dzieci. Miasto 
Bielsk Podlaski jest położone w centrum Gminy i jeśli rodzice pracują zawodowo, to raczej 
skorzystają z usług przedszkoli położonych w mieście.  

 Podsumowując temat, Wójt Gminy RAISA RAJECKA  zwróciła uwagę, że jest to pora 
konstruowania projektu budżetu gminy na 2013 rok. Zostanie on przygotowany do 15 listopada br. 
Działalność punktu przewiduje się od 1 września 2014 roku, więc będzie jeszcze okazja wrócić do 
tematu. Radni przeanalizują materiał, wcześniej można by obejrzeć inne już funkcjonujące punkty. 
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MICHAŁ GAWEŁ podał kilka miejscowości do odwiedzenia: Czerwony Bór, Zawady, Augustów, 
Dubicze Cerkiewne).   

b) Wójt Gminy RAISA RAJECKA zapoznała radnych z: 

- Pismem skierowanym do Zarządu Powiatu w Bielsku Podlaskim, w którym wymienione zostały 
drogi powiatowe przebiegające przez teren Gminy Bielsk Podlaski, do realizacji których gmina 
deklaruje swój udział finansowy, 

- Pismem skierowanym do Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w sprawie rozważenia możliwości 
ujęcia w budżecie Miasta na 2013 rok  przebudowy drogi miejskiej prowadzącej do Hryniewicz 
Dużych. 

c) Radny JERZY CHILKIEWICZ – Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych zgłosił 
swoje wątpliwości co do tego, czy przeprowadzane przez pracowników Urzędu Gminy wśród 
mieszkańców ankiety dotyczące gospodarki odpadami spełniają swoją rolę. W wypełnionych 
ankietach znajduje się dużo nieprawdziwych informacji, m.in. co do ilości zamieszkałych osób oraz 
liczby posiadanych psów. Często mieszkańcy odmawiają złożenia podpisu pod ankietą. 
Ustosunkowując się do zgłoszonej uwagi Wójt Gminy RAISA RAJECKA  poinformowała, że 
ankiety są potrzebne do przygotowania regulaminu dotyczącego gospodarki odpadami i ma 
charakter informacyjny.  Potem mieszkańcy będą musieli złożyć deklaracje świadomi 
odpowiedzialności za podanie nieprawdziwych danych. W wypełnieniu ankiet pomagają 
pracownicy zatrudnieni w ramach prac interwencyjnych oraz stażyści, miasto natomiast zbiera 
ankiety również drogą elektroniczną, co w przypadku Gminy Bielsk nie sprawdziłoby się.  

d) Radna BARBARA PAC zgłosiła potrzebę uprzątnięcia lub zasypania wysypanych na żwirowni w 
Łubinie Kościelnym dwóch wywrotek śmieci. Problem zgłosił właściciel posesji położonej obok. 
RAISA RAJECKA wyjaśniła, że w takiej sytuacji śmieci nie zasypuje się, tylko należy wywieźć je 
na wysypisko. Poza tym fakt ten należy zglosić na Policję, która będzie prowadzić postępowanie.  

e) Pani Wójt poinformowała, że wyjeżdża na posiedzenie Rady Gminy Czeremcha, na którym 
będzie poruszany problem likwidacji linii kolejowej, ktora przebiega również przez Gminę Bielsk 
Podlaski. Planowana likwidacja jest związana ze zbyt małą liczbą pasażerów korzystających z tego 
środka transportu.  

f) Radny MIKOŁAJ CAR przypomniał o potrzebie zakończenia remontu ganku w świetlicy 
wiejskiej w Knorydach. 

Więcej spraw nie zgłoszono, więc STANISŁAW OLSZEWSKI o godz. 10.50 zamknął 
posiedzenie.  

Protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

Stanisław   Olszewski 

(Przewodniczący Komisji Rewizyjnej) 

........................................................................... 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. KAMIŃSKI Leszek ....................................... 

2. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

3. PAC Barbara .......................................... 
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Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1. WYSZKOWSKI Anatoli 

(Przewodniczący) 

....................................... 

2.  BOROWSKI Andrzej ....................................... 

3.  ŁOZOWIK Paweł ...................................... 

4.  PAWLUCZUK Jan ....................................... 

5. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

      

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

 

1. CHILKIEWICZ Jerzy .................................. 

2. CAR Mikołaj  

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 


